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§ 19 Alkoholserveringstillstånd i restaurang Italiano - 

remiss från socialförvaltningen 50 

§ 20 Anmälan av inkomna och upprättade handlingar 51 

§ 21 Anmälan av beslut fattade enligt delegation 52 

§ 22 Ekonomisk månadsuppföljning för oktober med 

prognos för år 2013 53 

§ 23 Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 54 

§ 24 Protokoll från Norrmalms råd för 

funktionshinderfrågor 55 

Sekretess ärenden 

§ 25 Upphandling av driftsentreprenad för parker inom 

Norrmalms, Kungsholmens och Östermalms 

stadsdelsförvaltningar. Dnr 2.2.2.-467/2013 

 

§ 26 Upphandling av utryckning vid trygghetslarm nattetid 
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§ 27 Protokoll från sociala delegationens sammanträde 

 

§ 1 Val av justerare samt anmälan av 
protokollsjustering  
 

Vice ordföranden Anita Lindskog (S) valdes att, tillsammans 

med ordföranden Alexandra Östback (M) justera dagens 

protokoll. Justeringen äger rum den 17 december 2013. 

 

Anmäldes att protokoll fört vid stadsdelsnämndens 

sammanträde den 21 november 2013 justerats den 26 

november.  

  ______________________ 

§ 2 Anmälan av övriga frågor samt 
fastställande av dagordning  
 

Dagordningen fastställdes. 

  ______________________ 
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§ 3 Skrivelse från Miljöpartiet om fler 
cykelparkeringar på Norrmalm. 
Dnr 1.6.-636/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på 

skrivelsen. 

2. Tjänsteutlåtandet överlämnas till trafik- och 

renhållningsnämnden för kännedom. 

 

Ledamöterna Shadi Larsson och Barbro Borg (MP) 

reserverade sig mot beslutet.  

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 19 november 2013. 

 

Shadi Larsson och Barbro Borg (MP) har lämnat en skrivelse 

till Norrmalms stadsdelsnämnd om fler cykelparkeringar på 

Norrmalm.  

 

Stockholms stad investerar sammanlagt en miljard kronor 

2013-2018 för att bygga ut infrastrukturen för cykling i 

Stockholm. I förslaget till Stockholms stads budget för 2014 

fastslås att antalet nybyggda cykelparkeringsplatser ska 

flerdubblas och att den nya cykelparkeringen vid 

Järnvägsparken på Norrmalm ska byggas ut under året. 

Ansvaret för cykelparkeringar ligger på trafik- och 

renhållningsnämnden.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Ledamoten Shadi Larsson (MP) lade fram ett förslag till beslut 

och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med detta.  

 

Beslutsgång 

Ordförande Alexandra Östback (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att stadsdelsnämnden hade beslutat i 

enlighet med stadsdelsförvaltningens förslag. 
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Reservation 

Ledamöterna Shadi Larsson och Barbro Borg (MP) ansåg 

att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:  

Bifalla skrivelsen. 

  ______________________ 
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§ 4 Skrivelse från Socialdemokraterna om 
avbrottet i trygghetslarmen på Norrmalm. 
Dnr 1.6.-637/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Skrivelsen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 19 november 2013. 

 

Anita Lindskog m.fl. har inkommit med en skrivelse angående 

det bredbandshaveri som nyligen inträffat och som kunnat få 

mycket allvarliga konsekvenser.  

 

Förvaltningen hade med anledning av teleavbrottet ett nära 

samarbete med äldreförvaltningen och hemtjänstutförarna och 

skyddsåtgärder vidtogs för att minimera risken för skade-

verkningar. Direkt efter avbrottet påbörjades ett omfattande 

arbete med att kartlägga och kontakta alla telefonlösa larm-

kunder via anhöriga och grannar eller genom hembesök.  

Stadsledningskontoret har, med anledning av det inträffade 

teleavbrottet, initierat en utredning för att utvärdera vad som 

skett.   

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

  ______________________ 
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§ 5 Skrivelse från Centerpartiet om utökad 
park- och grönyta i Norrmalms 
omedelbara närhet. 
Dnr 1.6.-638/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Skrivelsen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den17 november 2013. 

 

Stephan Andrén anser att det är nödvändigt att kompensation 

sker för gröna ytor som tas bort i samband med att Stockholm 

förtätas. Han föreslår att den parkyta som försvinner då Karl 

Staaffs park bebyggs ska kompenseras genom att ytor på 

Birger Jarlsgatans norra sida omvandlas till parkmark och ges 

ett grönt innehåll.  

 

Förvaltningen instämmer i att det är viktigt att exploatering av 

gröna ytor i innerstaden grönkompenseras enligt 

översiktsplanens strategi om att främja en levande stadsmiljö. 

Det ökar de övriga parkernas hållbarhet så att de fortsatt kan 

leva upp till nämndens mål om välskötta, trygga och attraktiva 

parker och grönområden.   

 

I Kommunfullmäktiges beslut den 14 oktober om 

markanvisning för Karl Staaffs park beskrivs att de hårdgjorda 

ytorna mellan Eriksbergsparken och Birger 

Jarlsgatan/Runebergsgatan ska omvandlas till parkmark och 

Karl Staaffs park flyttas dit. Konverteringen av ytorna ska 

enligt beslutet genomföras till hundraårsminnet av Karl Staaffs 

bortgång 2015.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

  ______________________ 
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§ 6 Skrivelse från Centerpartiet om 
behovet av fotbollsplaner på Norrmalm. 
Dnr 1.6.-639/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Skrivelsen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 17 november 2013. 

 

Stephan Andrén skriver att finns det en risk för att antalet 

fotbollsplaner på Norrmalm kommer att minska. Han 

efterlyser en helhetssyn och samarbete i planeringen från 

stadens olika förvaltningar så att det inte sker. 

 

Förvaltningen delar Stephan Andréns uppfattning om att 

möjligheten att spela fotboll på Norrmalm inte ska minskas. I 

programmet för Bellevueparkens upprustning anges att 

fotbollsplanens flytt till en yta invid socialhögskolan inte ska 

ske förrän den nya bollplanen står klar. 

 

Detaljplanearbetet för Hagastaden 2 ska, enligt stadsbyggnads-

kontorets tidplan, påbörjas under hösten 2014. Enligt 

förvaltningen är det viktigt att arbetet omfattar en helhetssyn 

på områdets tillgång till friytor genom bland annat parker, 

fotbollsplaner, lekplatser och skolgårdar. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

  ______________________ 
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§ 7 Skrivelse från Centerpartiet om 
effektivare förvaltning av stadens parker. 
Dnr 1.6.-640/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Skrivelsen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 17 november 2013. 

 

Stephan Andrén anser att de så kallade kommuncentrala 

parkerna som finns inom Norrmalms stadsdelsområde 

(Kungsträdgården, Berzelii park, Norra Bantorget), och som 

idag förvaltas av trafikkontoret, ska överföras till Norrmalms 

stadsdelsförvaltning. Han anser att förvaltningen av parkerna 

därigenom kan effektiviseras.  

 

Förvaltningen värdesätter att de insatser vi gör för att uppnå 

nämndens mål om attraktiva och välskötta parker 

uppmärksammas och uppskattas. Ansvarsfördelningen mellan 

olika nämnder för förvaltning av stadens allmänna ytor är en 

politisk fråga som beslutas av Kommunfullmäktige.  

 

Förvaltningen föreslår i verksamhetsplan för 2014 att en ny 

lokal parkplan för Norrmalm tas fram under året. Den planeras 

att utföras i samarbete med trafikkontoret.  
 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

  ______________________ 
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§ 8 Verksamhetsplan 2014 
Dnr 1.1.-686/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsplan 2014 

inklusive budget och tillhörande bilagor och 

överlämnar den till kommunstyrelsen 

2. Stadsdelsnämnden begär budgetjustering om 1,5 mnkr 

för projektet Vackra Stockholm 

3. Stadsdelsnämnden begär budgetjustering om 2,2 mnkr 

för tillgänglighetshöjande investeringar 

4. Stadsdelsnämnden godkänner omslutningsförändringar 

om 116,2 mnkr 

5. Stadsdelsnämnden godkänner resultatenheter enligt 

förslag i verksamhetsplanen 

6. Stadsdelsnämnden lägger till majoritetens särskilda 

uttalande som förord i Verksamhetsplan 2014.  

 

Stadsdelsdirektör Johanna Engman redovisar ärendet. 

 

Vice ordförande Anita Lindskog m.fl. (S), ledamöterna Shadi 

Larsson och Barbro Borg (MP) samt ledamoten Åsa Tillberg 

(V) reserverade sig mot beslutet.  

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 28 november 2013. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag med majoritetens särskilda 

uttalande som tillägg som förord i Verksamhetsplan 2014.  

 

Vice ordförande Anita Lindskog (S) lade fram ett förslag till 

beslut och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i 

enlighet med detta.  

 

Ledamoten Shadi Larsson (MP) lade fram ett förslag till beslut 

och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med detta.  
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Ledamoten Åsa Tillberg (V) lade fram ett förslag till beslut 

och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med detta.  

Beslutsgång 

Ordförande Alexandra Östback (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att stadsdelsnämnden hade beslutat i 

enlighet med alliansens förslag.  

 

Reservationer 

Vice ordförande Anita Lindskog m.fl. (S) ansåg att 

stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:  

1. Att delvis godkänna verksamhetsplan för 2014  

2. Att godkänna punkt 2-4 och därutöver anföra följande: 

 

Budgetförutsättningar 

Verksamhetsplanen för 2014 präglas av en till synes hög 

ambitionsnivå, målsättningen ligger i nivå med innevarande 

års och ibland högre. Tillsynes läggs en valbudget som redan 

2015 sänks till en lägre nivå. Det borgar inte för en långsiktig 

och trovärdig politik.  

 

Vi stödjer inte alliansens förslag om oförändrat skatteuttag i 

budget för 2014. Tvärtom ser vi växande behov inom många 

av de verksamheter som bedrivs inom Norrmalm. Centralt 

föreslår vi i vår skuggbudget en ökning med 

15öre/per/skattekrona vilket ger ett tillskott som för 

Norrmalms stadsdel innebär en ökning med 39.7 mnkr. Det 

innebär bl.a. att vi skulle kunna erbjuda ytterligare ett antal 

jobb/utbildningsplatser för bl a långtidsarbetslösa, ungdomar, 

mer personal i förskolan. 

 

Vi stödjer vidare en budget i balans. Vi motsätter oss dock 

nuvarande politiska majoritets underbudgetering av stöd till 

funktionshindrade och försörjningsstöd, vilket är orsaken till 

att man fått ta medel från respektive anslag för barn och 

ungdomars fritid och kultur. Vi vill påtala detta redan nu, när 

budgeten läggs. 

 

Barn, kultur och fritid 

Som alla norrmalmsbor nog vet har Norrmalm fått en 

kraftig ökning av antalet barn i stadsdelen. För 

närvarande handlar det framförallt om barn i lägre åldrar. 

Vi socialdemokrater anser att stadsdelen skall fortsätta 

och satsa på barns kultur- och fritidsverksamhet. Det är 

lika viktigt att politikerna i stadsdelen tar sitt ansvar för 

att Norrmalms ungdomar får en meningsfull fritid. Att 

skapa förutsättningar för att bedriva attraktiva 

verksamheter för ungdomar på Norrmalm är särskilt 
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viktigt då denna grupp kommer att öka kraftigt när 

dagens barn växer upp.  Norrmalm måste planera så att 

stadsdelen är attraktivt även för familjer med ungdomar. 

En meningsfull och aktiv fritid för barn och unga är en 

viktig del av deras möjlighet att utvecklas som 

människor. Det är en viktig satsning som på lång sikt 

förbättrar förutsättningarna för förskola och skola, och för 

individernas kreativitet, självständighet och delaktighet i 

samhället.  

  

Den nuvarande majoriteten har valt att sänka anslagen till 

kultur och fritid. Särskilt allvarligt är dock att den 

nuvarande majoriteten i stadshuset, medvetet, år efter år 

underbudgeterar andra viktiga ansvarsområden och på 

detta sätt tvingar förvaltningen att använda pengar som 

budgeterats för kultur och fritid i andra områden. Barn 

och ungdomars behov ställs genom detta orättvist mot 

t.ex. funktionshindrades rätt till ett värdigt liv. Detta är en 

medveten politik som förs av den nuvarande majoriteten, 

där man lägger budgetar som får det att framstå som att 

det avsätts betydligt mer medel till barn och ungdomars 

kultur och fritid än vad som verklighet. 

 

Under åren 2011 och 2012 har 6,3 respektive 6,2 miljoner 

tagits från verksamhetsområdet jämfört med de budgetar 

som beslutats. Enligt prognos för 2013 försvinner 5,5 

miljoner kronor av de budgeterade medlen. För den här 

verksamheten, som ekonomiskt utgör en liten del av 

stadsdelens totala budget är det här ett stort tapp, mellan 

35 och 40 % av de pengar som skulle ha gått till barn och 

ungdomars kultur och fritid går till annat Norrmalm är en 

stadsdel med många invånare där långt ifrån alla varken 

kan eller vill resa hemifrån under de stora helgerna. Det 

är därför knappast orimligt att en stadsdel av vår storlek 

kan erbjuda invånarna att fira midsommar, valborg och 

nationaldagen på hemmaplan. I det fall man trots detta 

anser att kostnaderna är för höga bör förvaltningen ta 

ansvar för att söka eventuella övriga intressenter för ett 

lokalt samarbete. 

 

Ett socialdemokratiskt Stockholm är en stad där unga 

trivs och där de får chansen till en utvecklande vardag 

och en stimulerande fritid. Ungdomars inflytande över 

den egna vardagen ska öka. I den socialdemokratiska 

skuggbudgeten för Stockholms stad satsas 40 miljoner 

utöver den nuvarande majoritetens budget. Ökningen 

består i 20 mnkr för fler och mer öppna 

fritidsgårdar/kollo, 10 mnkr till träffpunkter för äldre 

samt 10 mnkr i en kultursatsning på Barn och Ungdom. 
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Detta är tyvärr just en skuggbudget. Socialdemokraterna 

på Norrmalms hopp är dock att åtminstone de medel som 

budgeterats till kultur och fritid på Norrmalm 2014 

faktiskt går dit. Det skulle innebära att anslagen till de 

organisationer som bedriver kultur-och 

fritidsverksamheter såsom t.ex. de öppna förskolorna kan 

öka. Vi socialdemokrater på Norrmalm vill också 

använda dess medel till att: 

 Rusta upp stadsdelens parklekar. 

 Påbörja arbetet med en andra fritidsgård.  

 

Äldreomsorg 2014 

Under det gångna året har vi ständigt fått höra att behovet av 

äldreboenden i alla dess former minskar. Avveckling av 

servicelägenheter i Väderkvarnen har pågått en längre tid. 

Man har hänvisat till demografiska fakta vad gäller 

befolkningen över 65år. Detta gäller dock inte på längre sikt 

då vi har den stora gruppen 40-talister som inom en ganska 

snar framtid kommer att behöva olika former av omsorg.  När 

vi nu under denna period har avyttrat vårdboenden, 

servicehuslägenheter osv. undrar vi hur det skall gå till att 

återställa dessa lokaler eller finna nya. Inom Norrmalm finns 

ingen plats för nybyggnation. Så vad händer när denna grupp 

blir äldre och frågar efter särskilda boendeformer? 

 

Under hösten redovisades ett ökande behov av äldreboende 

såväl som hemtjänst. Här ser vi med stor oro på framtiden och 

tycker att vi på Norrmalm är mycket dåligt rustade för den 

kommande efterfrågan. 

 

Äldreomsorgen ska garantera trygghet i vardagen och det 

gäller självklart också det egna boendet. Genom att erbjuda ett 

bra boende och en hög kvalitet på tjänsterna kan den äldre så 

långt möjligt upprätthålla sitt sätt att leva även när fysiken 

sätter begränsningar. 

 

Kvalitet i äldreomsorgen 

De borgerliga partierna har genomfört genomgripande 

förändringar i kommunens organisation och verksamheter. 

Fyrkantiga kundvalssystem där kötid går före behov, fastlåsta 

avtal med privata företagare och rigida pengsystem har i 

många fall lett till såväl minskat inflytande för brukarna som 

ökande kostnader. Det ställer i sin tur nya krav på politikens 

förmåga att leverera en kvalitativ välfärd. Det behövs nya 

lösningar för kontroll och uppföljning, för resursfördelning, 

för att fördela efter behov och för att garantera varje 

stockholmares rätt till inflytande. Det som är viktigt för oss är 

att omsorgen bedrivs med kvalitet och omtanke. 
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Äldreomsorgen måste präglas av tillgänglighet, trygghet och 

inflytande för de äldre. Utvecklingen under de senaste åren går 

i motsatt riktning. En mer restriktiv biståndsprövning har 

därutöver begränsat tillgängligheten och valmöjligheterna för 

stadens äldre. 

 

Hemtjänsten 

I Stockholm finns idag närmare 200 utförare inom 

hemtjänsten. Äldrecentrum visar i sin utvärdering av systemet 

är det många äldre som upplever att det är svårt att välja. 

Informationen som ges på kommunens hemsida och som ska 

visa på skillnaderna mellan olika verksamheter visar tvärtom 

så stora likheter att det blir mycket svårt att välja. Det är ingen 

slump att många utförare valt namn som börjar på bokstaven 

A – då man hamnar högt upp i listan på detta sätt. Många av 

oss som inte ställs inför detta val kan föreställa oss problemen. 

Och ser vi inte det framför oss kan vi föreställa oss vår 

kompetens att välja bland 120 varianter av mjölk i affären. 

 

Trygghet i kvalitet  

Det är viktigt att resurser avsedda för äldreomsorg verkligen 

används för äldreomsorg, och inte till stora vinstuttag. Kraven 

när det gäller såväl kompetens som bemanning behöver 

tydliggöras och förstärkas.   

 

Vi förespråkar därför en successiv övergång till en ökad 

användning av LOU innebärande att staden för de som söker 

hemtjänst framöver upphandlar utförare inom hemtjänsten i en 

sådan omfattning som garanterar ett brett urval att välja mellan 

samtidigt som det ger realistiska möjligheter för staden att 

kontrollera att de som levererar tjänsten i realiteten klarar 

kvalitetskraven. 

 

De tio punkter som bör vara styrande för upphandling av 

hemtjänst och äldreboende enligt LOU enligt ovan är:   

 Tydliga bemanningsregler såväl för upphandlad som 

egen verksamhet  

 Trygghet i anställningen genom 

kollektivavtalsliknande anställningsvillkor 

 Tidigare erfarenheter av entreprenörer ska vägas in i 

upphandlingsbeslut  

 Upphandlingar ska alltid vägas mot egen-regi-drift  

 Lösningar som baseras på intraprenader och social 

ekonomi ska prövas i samband med upphandling.  

 Full insyn – ekonomiskt och verksamhetsmässigt.  

 Skydd för så kallade whistleblowers  



Norrmalms stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

Sida 16 (55) 2013-12-12 

 

 

 

Norrmalms 

stadsdelsförvaltning 

Administrativa avdelningen 

 

Tulegatan 13 

Box 3128, 103 62 Stockholm 

Telefon 08-508 09 014 

Växel 08-508 09 000 

stockholm.se 

 

 

Stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

Alla stockholmare med funktionsnedsättning ska bemötas med 

respekt, ges en god omsorg, ha en värdig vardag och möjlighet 

till en rik fritid. Biståndsbedömningen ska vara rättssäker och 

likabehandling ska råda i staden. Lagstiftningen, inte 

ekonomin, ska avgöra insatsen för den enskilde. 

 

Tillgänglighet 

Tillgängligheten för personer med funktionsnedsättning ska 

öka genom anpassningar av utemiljön och den offentliga 

miljön. Likaså ska staden tillgängliggöra sin information så att 

alla kan ta till sig den på ett sätt som passar dem.   

Samlingslokaler i stadsdelarna ska vara utformade med tanke 

på tillgänglighet för personer med funktionsnedsättning. 

Genom träffpunkter för ungdomar ska möjligheten till aktivitet 

och delaktighet i samhället öka. För vuxna ska det finnas 

tillgång till individuellt anpassade och meningsfulla dagliga 

verksamheter. Det ska finnas en frihet att välja daglig 

verksamhet oavsett vilken stadsdel man tillhör.   

 

Anslaget i budget 

I förvaltningens förslag till verksamhetsplan avsätts mer medel 

för denna verksamhetsgren än innevarande år. Tyvärr innebär 

denna utökning inte en standardhöjning eller en mer generös 

tilldelning. Utökningen av budget beror i första hand på att 

man har ett ökat antal omsorgstagare och en högre 

schablon/peng.  

 

Denna verksamhet har ständigt varit underbudgeterad. Vi har 

fått svar på frågan varför detta underskott består och enligt 

förvaltningen beror det på att de privata utförarna vägrar 

acceptera det centrala avtal/peng som Stockholms stad har 

beslutat om. Att man trots det fortsätter att från centralt håll 

bibehålla de felaktiga fördelningsnycklar som man använder 

sig av, är svårt att förstå. Klart är dock att det inte är 

tillfredställande att man ständigt underbudgeterar och när 

underskott uppstår så överför man medel från andra konton. 

Detta år kommer pengarna från ”kontot verksamhet för barn 

och ungdom”. Pengar som egentligen skulle använts för andra 

brukare. De har alltså gått miste om medel för sin verksamhet. 

Det är inte acceptabelt och har pågått under flera valperioder. 

 

Boende i egen regi 

En lösning som vi vill förorda är att man anordnar boende i 

egen regi för de som behöver särskilt boende. Då kan man ha 

kontroll över kostnadsutvecklingen och inte enbart låta sig 

utpressas av enskilda utförare som själv sätter villkoren.  
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Möjligheten att välja utförare är av avgörande betydelse för 

Stockholms äldre funktionshindrade. Det offentliga ska i detta 

sammanhang garantera att det finns tillräcklig kvalitet och att 

det finns ett tillräckligt utbud. Utbudets bredd ska inte bara 

vara kvantitativt utan också till bredd i innehåll och 

profilering.  

 

Socialdemokraterna vill ha ett modernt och rättvist Stockholm 

som ger personer med funktionsnedsättning möjligheten att 

leva ett självständigt liv. Ökad tillgänglighet. Det är ett 

gemensamt ansvar att bekämpa alla former av diskriminering. 

Brukarinflytandet ska stärkas. Ekonomi ska inte vara ett 

hinder för den enskilde. 

 

Vi vill att: 

 Meningsfull och individuellt anpassad daglig 

verksamhet för barn och unga med 

funktionsnedsättning ska erbjudas 

 Privatiseringen av ledsagarservice måste utvärderas 

 Ledsagarservicen ska vara individuellt anpassad och 

ska kunna användas flexibelt. Möjligheten att vara 

registrerad hos mer än en utförare kan öka 

flexibiliteten och ska därför utredas 

  Rätten till avlösning för anhörigvårdare bör stärkas  

 

Stadsmiljöverksamhet 

Stockholms parker och offentliga rum ska uppmuntra en 

hållbar livsstil. Stadsdelsnämnderna ska intensifiera arbetet 

med att göra Stockholm till en ren och vacker stad. Genom att 

satsa mindre pengar på reklamkampanjer och mer på att se till 

att det finns soptunnor, askkoppar och pantbehållare i de 

områden där många människor rör sig blir det enklare för 

stockholmarna att bidra till att Stockholm blir en vackrare och 

renare stad.   

 Vi vill öka tillgången till offentliga toaletter.  De är i 

stort sett obefintliga inom Norrmalmsområdet 

 Papperskorgar töms inte tillräckligt ofta. 

 Löften angående grovsophanteringen har hittills inte 

infriats. Vården av de lokala insamlingsstationerna 

måste också ses över. 

 Då Norrmalm utsätts för ett stort besökstryck önskar vi 

att det blir fler bänkar/viloplatser.  

 

Flyktingmottagande 

Norrmalm bör öka sin andel av flyktingmottagandet. 

Flyktingmottagande och integration är försummade områden 

som kan få allvarliga konsekvenser om inte en aktivare politik 

förs. Konkreta och lokala åtgärder i samklang med enskilda 
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medborgare och näringsliv bör initieras istället för att 

institutionaliseras allt längre bort från de som ursprungligen 

fötts i Sverige. 

 

Solidaritet 

Socialdemokraterna anser att det är viktigt att hela staden 

solidariskt deltar och tar ansvar för flyktingmottagandet. Det 

är därför viktigt att Norrmalm, som tagit emot få flyktingar, på 

olika sätt stödjer de stadsdelar som tar emot fler. 

 

Ökande samhällsklyftor 

Socialdemokraterna står även bakom en stad med blandat 

boende, där skillnaden mellan sociala grupper inte fördjupas 

genom bostadssegregation. Eftersom Norrmalm idag tar emot 

så få flyktingar, och har ett förhållandevis välmående lokalt 

näringsliv, bör andelen flyktingar som bosätter sig i stadsdelen 

öka. Socialdemokraterna anser att stadsdelsnämnden aktivt ska 

söka möjligheter att öka Norrmalms andel av stadens 

flyktingmottagande. 

 

Speciell vikt bör läggas vid att alla flyktingar får del av den 

samhällsutbildning som uppskattats av flyktingar men som 

inte alltid finns att tillgå trots befintliga beslut. Därutöver skall 

naturligtvis en bra svenskundervisning ges så snart som 

möjligt. 

 

Därutöver anser vi Socialdemokraterna på Norrmalm att fokus 

läggs inom det prioriterade området språkinlärning genom 

utvecklandet av metoder för arbete med barns tvåspråkighet. 

Utöver att vara till nytta för barnen kan det även så 

småningom innebära konkurrensfördelar för Sverige som land. 

 

Fadderverksamhet 

Speciell fokus bör tillägnas ensamkommande flyktingbarn i 

samband med introduktion i förskola och skola. Vi bör 

upprätta en fadderverksamhet inom Norrmalm för att 

övergången i det svenska samhället blir smärtfri och upplevs 

på ett positivt sätt av den nyanlände. 

 

Ekonomiskt bistånd 

Socialdemokraterna föreslår en kraftig insats för att ge fler av 

de som idag behöver försörjningsstöd på grund av arbetslöshet 

en tidsbegränsad anställning. Det kommer innebära ett 

minskat behov av försörjningsstöd både på kort sikt (under 

anställningen) och på längre sikt genom att den arbetslöse 

antingen kan komma in på arbetsmarknaden eller i statliga 

trygghetssystem. En sådan förändring ger också utrymme för 

en mer rimlig praxis i biståndsbedömningen enligt vad vi 

förespråkar.   
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I ett modernt välfärdsland skall trygghetssystemen stärka 

individen under tuffa tider. På så sätt ökar individens 

möjlighet att uppta den egna försörjningen. Alla berättigade 

till ekonomiskt bistånd ska erhålla stöd på lika villkor.   

 

Stockholmare som söker ekonomiskt bistånd ska behandlas 

med respekt och deras ärenden ska hanteras rättssäkert och 

med korta handläggningstider. Den undersökning som vi 

Socialdemokrater genomförde under våren 2012 visar hur en 

allt större andel av socialtjänstens personal upplever ett tryck 

att vara mer restriktiva i behandlingen av ansökningar.   

 

Socialsekreterarna ansåg att de ekonomiska förutsättningarna 

omöjliggjorde ett bra arbete. Vidare att det finns ett tryck 

uppifrån att bli mer restriktiv. Undersökningen visar behovet 

av att stärka socialtjänstens arbete för att få ett bättre 

förebyggande arbete och för att kunna garantera rättssäkerhet.    

 

Vi instämmer i att en av de viktigaste faktorerna för att ha 

makt över sitt eget liv är att vara självförsörjande. Men ibland 

kan individen hamna i ett läge med behov av försörjningsstöd 

kortare eller längre tid. Alla åtgärder som är möjliga bör också 

sättas in för att personen återigen ska bli självförsörjande. 

 

I årets verksamhetsplan konstateras att flertalet av de 

behövande är ensamstående utan barn och är därmed inte 

berättigade till bostadsbidrag. Hyrorna i innerstaden är i 

genomsnitt högre än i andra stadsdelsnämnden. Vi anser att 

detta är ett faktum som staden borde ta hänsyn till. 

 

I snitt är hyrorna 20 - 30 % högre än i stadsdelarna utanför 

tullarna. Om det inte tas hänsyn till detta vid en bedömning 

befarar vi att " problemet exporteras " till andra stadsdelar 

eller kommuner istället där hyresnivåerna är lägre. 

 

Vi vill: 

 Utarbeta former för att alla som söker ekonomiskt 

bistånd ska behandlas likvärdigt. 

 Utveckla det förebyggande arbetet i 

stadsdelsnämnderna för att behovet av ekonomiskt 

bistånd ska minska. 

 Hjälp med kostnader för bredband för barnfamiljer  

 SL-kort skall ingå i normen för ekonomiskt bistånd för 

det arbetssökande som har behov av detta 

 

Arbetsmarknadsåtgärder  
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Socialdemokraterna är bekymrade över hur alliansen fortsätter 

att på ideologisk grund nedmontera vår stad på ett sätt som på 

sikt även kommer skada arbetsmarknaden. 

Socialdemokraterna delar målsättningen att Stockholm ska 

sträva efter att vara en stad där internationella företag väljer att 

etablera sig och där företag startas och växer. Alliansens 

huvudsakliga åtgärd, vilket avspeglas i Verksamhetsplanen, är 

att ange privatisering av offentlig verksamhet som det som ska 

göra Stockholm till en attraktiv stad att etablera verksamhet i. 

En sådan enkelspårig och torftig politik skapar inte en 

framgångsrik arbetsmarknad. Detta uppnås istället genom 

olika åtgärder, och framförallt genom framtidssatsningar 

såsom vi Socialdemokrater presenterar i vår alternativa 

budget, satsningar på arbete, skola och förskola, och genom att 

skapa ett tryggt samhälle utan klyftor där alla kan delta och 

bidra.  

 

Vi vill också peka på några andra problem som möter de 

arbetssökande. 

Många av aspiranterna på jobbtorgen saknar fullständig 

gymnasieutbildning. För denna grupp finns det ett behov av att 

kunna erbjuda längre utbildningsinsatser än vad som är fallet 

idag. Det är därför mycket angeläget att vuxenutbildningen 

byggs ut.  

 

Sommarjobb 

Under innevarande år drev vi fram en utökning av antalet 

sommarjobb. Och även i budget för 2014 återfinns en viss 

ökning av antalet jobb. Det är dock inte tillräckligt! 

Sommarjobb under gymnasietiden är den första kontakten med 

arbetsmarknaden för de flesta ungdomar. Det ger en 

förberedelse inför vuxenlivet, skapar rutiner, och det arbete 

som ungdomarna utför är värdefullt för staden. Det viktigaste 

är dock att man skaffar sig referenser och kunskap om 

arbetsmarknaden. 

 Vi vill ha en utökning av antalet sommarjobb till alla 

berörda elever som har önskemål om ett arbete  

 

Ledamöterna Shadi Larsson och Barbro Borg (MP) ansåg 

att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:  

Nämnden beslutar att 

1. avslå förvaltningens förslag till verksamhetsplan för år 2014 

2. återremittera underlaget till förvaltningen för omarbetning 

med Miljöpartiets budgetförslag i kommunfullmäktige för 

2014 som grund 

3. samt därutöver anföra följande 

Majoritetens förslag till verksamhetsplan och budget för år 

2014 saknar tillräckliga medel för att kunna erbjuda 

stockholmarna en fullgod samhällsservice. I Miljöpartiets 
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budgetförslag i kommunfullmäktige finns 646,9 Mkr mer än i 

den moderatledda majoritetens budget för stadsdelarna. Enligt 

vårt budgetförslag får Norrmalms stadsdelsnämnd ytterligare 

26,9 Mkr vilket vi menar är nödvändigt för att dels ge en 

acceptabel grundläggande service till medborgarna på 

Norrmalm, dels ge en större trygghet och kontinuitet i 

verksamheterna för både brukare och personal. Vårt förslag till 

budget ger också möjlighet att styra verksamheterna i en 

grönare riktning. 

 

Klimat och miljö 

För att vi skall uppnå högt satta klimatmål, målen i 

miljöprogrammet och vattenprogrammet samt bidra till att 

uppnå Sveriges miljökvalitetsmål behöver miljö- och 

klimatkompetensen stärkas på stadsdelsförvaltningarna. Ett 

aktivt klimat- och miljöarbete ska bedrivas inom Norrmalms 

stadsdelsförvaltning. 

Satsningar på inköp och servering av ekologiska och 

närproducerade livsmedel ska göras. Andelen ekologiska 

livsmedel ska vara 50% år 2015. Hotade fiskarter ska inte 

serveras på våra förskolor och äldreboenden. Alla stadsdelens 

verksamheter ska minska sin köttkonsumtion, exempelvis 

genom att införa en vegetarisk dag i veckan på sina matsedlar. 

De totala inköpen av kött till stadens förskolor ska minska 

med 20% för år 2014 jämfört med år 2011. 

Stadsdelen ska i samverkan med trafik- och 

renhållningsnämnden införa insamling av matavfall i alla 

verksamheter som hanterar mat.  Insamlat matavfall ska 

användas som råvara vid biogasproduktion.  

 Stadsdelen ska prioritera arbetet med energirådgivning inom 

förvaltningens egna verksamheter samt mot företag och 

hushåll. Stadsdelens verksamheter ska i största möjliga 

utsträckning tillgodose sina bilbehov via bilpooler.  

 

Bostad 

När det gäller byggplaner ska stadsdelen arbeta för ett 

medborgarinflytande som sträcker sig längre än de krav som 

ställs inom Plan- och bygglagens ramar. Att inkludera fler 

medborgare är resurskrävande men resulterar i att fler lokala 

aspekter uppmärksammas och tas med i planarbetet.  Metoder 

för att fånga upp grupper som aldrig kommer till tals när det 

gäller stadsbyggnadsrelaterade frågor måste också utvecklas. 

Barnperspektivet ska in i stadsplaneringen och metoder för att 

inkludera barn och deras tankar i stadsplaneringen ska 

utvecklas. Hänsyn ska tas till barns och ungdomars behov av 

lek och idrott, och mark för idrottsändamål ska tidigt 

reserveras. Barnperspektivet är viktigt också när det gäller 

personer och familjer med osäker bostadssituation. 

Barnfamiljer ska inte vräkas från sina hem. 
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Förskola 

Antal barn per vuxen i förskolorna på Norrmalm ska minska. 

Dessutom är det viktigt att hålla nere förskoleenheternas 

storlek.  Förskolan har en unik möjlighet att motverka 

befästandet av stereotypa könsnormer, heteronormativitet och 

rasism. Alla förskolor ska ha personal med genuspedagogisk 

utbildning. Förskolan ska ha ett interkulturellt förhållningssätt, 

vilket innebär att varje pedagog ser alla språk och kulturella 

perspektiv som viktiga. Alla barn ska garanteras stöd så att de 

ges samma möjlighet att utveckla kulturell identitet samt 

förmåga att kommunicera såväl på svenska som på sitt eller 

sina modersmål.  

Skadliga kemikalier som finns i förskolan ska fasas ut. Barn är 

särskilt utsatta och känsliga för farliga kemikalier. Endast 

produkter som är säkra ska användas – barnperspektivet och 

försiktighetsprincipen måste gälla. Inköp av varor med 

potentiellt skadliga ämnen ska helt undvikas. Norrmalm ska ha 

som mål att samtliga kommunala förskolor ska vara 

miljödiplomerade och fria från gifter senast 2021. 

Vi uppskattar förslaget att genomföra en inventering av 

förskolornas tillagningskök och hoppas det leder till fler 

måltider där maten är lagad på plats. 

Rutiner ska finnas för att tidigt upptäcka barn som riskerar att 

fara illa. Det kan röra sig om barn till missbrukande föräldrar, 

barn till psykiskt funktionsnedsatta eller barn som far illa på 

grund av föräldrars olika problem. Det behövs mer tidiga och 

förebyggande insatser. Miljöpartiet stärker i sitt budgetförslag 

den sociala barn- och ungdomsvården i stadsdelsnämnderna 

med 70 Mnkr, och ökar även tillgången på missbruksvård. 

 

Barn och unga 

Vi uppskattar förslaget att ungdomsrådet, som inrättats under 

året, skall erbjudas delaktighet i nämndens frågor som rör 

ungdomar. 

Vi noterar den oroväckande ökningen av antalet 

ensamkommande flyktingbarn. 

 

Äldreomsorg 

Miljöpartiet satsar mest av alla partier i kommunfullmäktige 

på äldreomsorgen, ungefär en kvarts miljard mer jämfört med 

förra årets budget eller 165,8 Mnkr mer än alliansen för år 

2014. För Norrmalms del innebär detta ett tillskott på 11 Mkr. 

Biståndsbedömningen ska göras generösare. Idag nekas gamla 

plats på vård- och omsorgsboende trots att det finns tomma 

platser. Det finns en ökad efterfrågan på kategoriboenden, 

exempelvis med inriktning på kultur, språk och hbt. Önskemål att 

starta äldreboenden som sociala företag ska bejakas. Maten som 

serveras inom äldreomsorgen ska vara vällagad, hälsosam och 
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god, helst lokalt tillagad och ekologisk.  Social gemenskap vid 

måltider är viktigt, till exempel bör matlag erbjudas.  

Norrmalm skall även fortsättningsvis ha kommunala 

alternativ, både när det gäller hemtjänst och äldreboende, 

eftersom det för många är en viktig del av valfriheten att 

kunna välja detta. 

Vi tycker det är bra att man tar fram en utevistelsegaranti för 

äldre i vård- och omsorgsboenden, men önskar också ett 

klargörande av vad man menar med en ”utevistelse”. Detta är 

ett förbättringsområde då många av de äldre på vård- och 

omsorgsboendena är missnöjda med sin utevistelse.  

Arbetet inom äldreomsorgen och omsorgen för människor 

med funktionsnedsättningar är fysiskt och psykiskt tungt och 

många orkar inte arbeta fram till pensionen. Staden ska utreda 

en riktad arbetsförkortning för personal i äldre- och 

funktionshinderomsorg.  

 

Upphandling 

Årsmålet för andel upphandlad verksamhet i konkurrens är 

42%,  jämfört med stadens mål på 37%. Vi ser ingen 

anledning till att Norrmalms stadsdelsnämnd skall ha en högre 

procentuell målsättning än staden som helhet. 

Upphandlingsunderlag som sammanställs inom nämndens 

verksamhetsområden skall ha fokus på kvalitet, miljökrav 

samt med tydliga och uppföljningsbara 

antidiskrimineringsklausuler. Ett av de miljökrav som ska 

ställas är att inga dubbdäck får användas av dem som utför 

transporter. Det ska också säkerställas att leverantörer inte 

flyttar vinster till så kallade skatteparadis för att undkomma 

skatt. För miljöpartiet är det väsentligt att alla utförare av 

välfärd som främsta motiv har att bedriva en högkvalitativ 

verksamhet och drivs av ett socialt och samhälleligt 

engagemang. Inte att dela ut vinst. 

 

Konsumentvägledning 

Genom internationaliseringen har frågan om hur olika 

produkter påverkar stockholmarna som konsumenter blivit än 

mer aktuell. Många undrar exempelvis hur de ska göra med 

pensionen, vilket elbolag de ska välja och många vill kunna 

utnyttja sin konsumentmakt. Satsningar på 

konsumentvägledningen ska öka. 

 

Jämställdhets- och mångfaldsplan 2013 -2015 (bilaga 10) 

Vi finner många ambitiösa målsättningar i planen som rör 

jämställdhet, men väldigt få som rör mångfald. Som 

miljöpartiet tidigare i år tagit upp i en skrivelse till nämnden 

(2013-05-23) så är andelen chefer med utländsk bakgrund 

mycket få inom Norrmalms verksamheter. På Norrmalm har 

27% av alla som arbetar inom stadsdelsförvaltningen utrikes 
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bakgrund men bara 2% av cheferna. Av invånarna på 

Norrmalm har hela 22,6% utrikes bakgrund. I en 

mångfaldsplan är det rimligt att arbeta för att antalet chefer 

med utrikes bakgrund någorlunda speglar mångfalden hos de 

anställda. Vi vill att detta skrivs in som ett mål. Som det 

påpekas i planen kan mångfald i förlängningen leda till både 

ökad effektivitet, produktivitet och lönsamhet. 

 

Under punkten Rekrytering önskar vi att det formuleras ett 

mål om vikten av mångfald. Vi vill att jobbannonser ska 

attrahera och uppmana underrepresenterade grupper (med 

avseende på kön, könsöverskridande identitet eller uttryck, 

etnisk tillhörighet, religion eller annan trosuppfattning, 

funktionshinder, sexuell läggning och ålder) att söka tjänsten. 

Vi önskar att alla annonser skall innehålla en mening om detta. 

Exempelvis ”Vi strävar efter att vara en arbetsplats som 

speglar samhällets mångfald” eller ”Vi ser olikheter som en 

tillgång”. 

 

Ledamoten Åsa Tillberg (V) ansåg att stadsdelsnämnden 

skulle ha beslutat att:  

1. godkänna förslagen till budgetjustering om 1,5 milj kr för 

projektet Vackra Stockholm samt budgetjustering om 2.2 

milj kr för tillgänglighetshöjande investeringar  

2. godkänna förslagen till resultatenheter och 

omslutningsförändringar (punkt 2.3)  

3. SL-kortet återinförs som en del av normen för 

försörjningsstöd 

4. stadsdelen då kontrakt för upphandlade verksamheter 

återtar verksamheterna i kommunal regi  

5. förvaltningen får i uppdrag att ändra förslaget till 

verksamhetsplan och budget utifrån vänsterpartiets 

reservationsbudget för år 2014 i kommunfullmäktige och 

vad som anförs i detta förslag till beslut.  

 

i övrigt avslå förvaltningens förslag till verksamhetsplan och 

budget för 2014 och därutöver anföra följande: 

 

Under de sju år som den borgerliga alliansen har lett 

Stockholm har en stor del av stockholmarnas gemensamt ägda 

tillgångar sålts ut och maktkoncentrationen har ökat. I takt 

med detta har invånarnas möjligheter att påverka de politiska 

besluten minskat och den lokala demokratin undergrävts.  

 

Om vi ska kunna öka stadens lokala demokrati måste 

stadsdelsnämnderna återfå sin roll som det viktigaste 

verktyget. Om välfärden ska kunna fördelas på ett mer rättvist 
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sätt måste stadsdelsnämnderna också få betydligt ökade 

resurser. 

 

I den nuvarande majoritetens budget fortsätter förslagen om 

centralisering och regionalisering av verksamheter från 

stadsdelsnämnderna. En sammanhållen organisation för 

öppenvård för barn och unga och en regionalisering av 

anhörigkonsulenterna ska exempelvis utredas. 

Verksamhetsområdena för barn och ungdom respektive kultur- 

och föreningsliv slås ihop, vilket osynliggör resurser för 

kultur- och föreningsliv.  

 

Vi menar att de uppgifter som bäst löses lokalt och som är 

viktiga för medborgarna ska flyttas till stadsdelsnämnderna 

enligt en fyraårsplan. Vi vill börja med frågor som snöröjning 

och renhållning av lokala gator, cykelbanor och trottoarer och 

belysning bland annat. Stadsdelsnämnderna bör också få ett 

samordnande ansvar för stadsmiljön. Stadsdelsnämndernas 

ansvar ska sedan utökas successivt till att omfatta fler 

områden.  Inte minst anser vi att skolfrågor ska återföras till 

nämnderna.  

 

När man läser den verksamhetsplan som den borgerliga 

majoriteten har åstadkommit så visar den så kallade 

nöjdhetsindex bland invånarna. Det är siffror som antar 

närmast nordkoreanska nivåer. Allt förefaller fungera 

formligen fantastiskt på det borgerligt styrda Norrmalm. Vi är 

tämligen övertygade om att sanningen inte låter sig beskrivas 

så enkelt och det finns åtskilligt att arbeta med. När det till 

exempel gäller verksamheter som riktar sig till personer som 

har svårt att utvärdera sin egen situation är mått som 

personaltäthet och personalens kompetens lämpliga 

kompletterande kvalitetsmått.  

 

Vi är övertygade om att det krävs mer pengar i stadens budget 

för att åstadkomma bra verksamhet över hela fältet. En del av 

dessa medel kan sparas in genom att bland annat effektivisera, 

men det kommer också att krävas att skatter höjs. 

 

Förskolan 

Stockholm har en mycket bra förskoleverksamhet. Men den är 

i dag inte likvärdig för alla barn. Ett viktigt mål för 

barnomsorgen måste vara att den ska hålla samma höga 

standard över hela staden- vilket inte så lätt låter sig göras i en 

starkt segregerad stad som Stockholm.  Det är viktigt att 
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barngrupperna inte är för stora och att personaltätheten hög. 

Norrmalm uppfyller allt detta bättre än de flesta stadsdelar i 

Stockholm, vilket förstås är mycket bra. Så sent som igår fick 

vi ju veta att Skolinspektionen (??) tar bort målet att man ska 

ha högst 15 barn i en grupp på förskola. Detta av det enkla 

skälet att detta mål inte uppfylls.  

 

Barn måste få vara i förskolan oavsett om 

hemmaförhållandena innebär att en förälder är hemma. Vår 

uppfattning är att alla barn ska ha rätt att gå på förskola 35 

timmar i veckan. Vi måste satsa på förskollärare. Vi ser 

positivt på de mål som förvaltningen satt för förskolorna, 

frågan är bara om det räcker. Förskolläraryrket måste 

uppvärderas och lönerna höjas. Vi vill också se bättre 

möjligheter för barnskötare att vidareutbilda sig till 

förskollärare.  

 

Vi ställer oss frågande till tanken att inrätta en förskola i 

Hagastaden med naturvetenskaplig inriktning. Det har inte 

förklarats eller redovisats närmare av vilket skäl de, eller för 

den delen skolbarn i grundskolan, ska förmås inrikta sig på ett 

visst ämne samhällsområde verkar dock minst sagt tveksamt. 

Inte minst kan man undra vad de barnen ska gå miste om.  

 

På Norrmalm prognostiseras antalet barn i förskoleverksamhet 

att minska under kommande år. Det innebär att det finns risk 

för att budgeten på detta område är underfinansierad och att 

något annat område kan tvingas skjuta till medel. 

Barnomsorgen är också en verksamhet som ofta tvingas skjuta 

till medel när pengarna inte räcker på områden där det är 

nödvändigt att hålla vissa nivåer på utbetalningar, exempelvis 

ekonomiskt bistånd. Detta är givetvis helt oacceptabelt.  

 

Det är självklart nödvändigt att övergången mellan förskola 

och skola fungerar. Detta är ett av alla de pris vi får betala som 

en följd av det fria skolvalet och etableringen av friskolor – 

och det måste få kosta. Det är viktigt för alla barn och särskilt 

avgörande för barn med särskilda behov.  

 

Verksamhet för barn och unga 

Vänsterpartiet vill satsa på att öppna förskolor, parklekar och 

fritidsgårdar ska ha generösa öppettider. Det är viktigt att unga 

har nära till icke-kommersiella mötesplatser och vi vill att 

ungas inflytande över den egna vardagen ska förbättras.  
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Alla unga som söker sommarjobb ska få det. Unga som 

hoppas av skolan ska sökas upp inom 14 dagar och inom en 

månad studera eller arbeta. 

 

Kultur- och föreningsverksamhet 

Det hopslagna verksamhetsområdet Barn, kultur och fritid är 

ett annat område som får verka som ett dragspel i stadsdelens 

budget. Från området har de senaste åren omkring 5 miljoner 

kronor flyttats till bland annat området för stöd till personer 

med funktionsnedsättning, en minskning med omkring 25 %. 

Det är givetvis inte acceptabelt och visar att budgeten i sin 

helhet är underfinansierad.  Det behövs kulturaktiviteter på 

förskolor, fritidsgårdar, gruppboenden och äldreboenden. 

Vänsterpartiet vill satsa på att anställa kultursekreterare i varje 

stadsdel för att samordna och förmedla kulturaktiviteter. Vi 

vill också genom bidrag till lokala kulturaktiviteter uppmuntra 

initiativ till lokala kulturkommittéer och liknande 

verksamheter.  

 

Äldreomsorg  

När det gäller vård och omsorg av äldre är skiljer sig 

människors individuella behov, som i så mycket annat.  Vi 

måste ha många typer av boenden; servicehus, vård- och 

omsorgsboende, seniorboende, kollektivhus, trygghetsboenden 

- till rimlig hyra i tillräcklig utsträckning. Det ska finnas 

kommunala utförare i alla stadsdelar. 

 

Vi är bekymrade över att den borgerliga alliansen har minskat 

tillgången till servicehus. Under 2012 avslogs 4 av 10 

ansökningar i staden. I vår stadsdel beslöt borgarna förra året 

att säga upp ett helt våningsplan med servicelägenheter på 

boendet Väderkvarnen under påståendet att efterfrågan har 

minskat. I verksamhetsplanen sägs att ”omstruktureringen” 

ska fortsätta under 2014. Vår uppfattning är att avsaknaden av 

kö har andra orsaker än att brukarna inte vill ha denna typ av 

boende. Dels kan det vara en ekonomisk fråga för många, dels 

har man inte sett att det fanns någon vits att ställa sig i kön, 

och det kan finnas ytterligare andra orsaker. Vänsterpartiet vill 

ha en ökad tilldelning till biståndsbedömning för just 

servicebostäder. Vi förordar också att Väderkvarnen drivs i 

kommunal regi. 

 

Vänsterpartiet vill återta de omsorgsboenden som nu 

upphandlas från privata företag i kommunal regi. Denna 

verksamhet passar illa för marknadslösningar där 
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vinstdrivande företag frestas att spara in på kvaliteten och där 

risken till och med finns att aktörer går i konkurs, vilket ju 

inträffade i vår stadsdel för bara ett par år sedan. Att behöva 

flytta kan vara rena katastrofer för gamla och sköra 

människor, som inte sällan dör om de tvingas flytta. Därför är 

det särskilt viktigt på just detta område att omvårdnaden är 

trygg och garanterar kontinuiteten. 

 

Vänsterpartiet vill ha en ökning av medel till hemtjänsten för 

en mer generös handläggning. Som det är idag måste 

biståndshandläggarna vara restriktiva inte minst därför att det 

från deras budget tas medel när det fattas på annat håll. 

 

Det ska finnas kommunal hemtjänst i alla stadsdelar. Det är 

viktigt med bra personalkontinuitet i hemtjänsten. Valfriheten 

riskerar att leda till motsatsen – att företag ofta byts ut och 

med dem personalen. Även här passar den form av valfrihet 

som vi har genom marknadslösningar mycket illa eftersom 

brukarna för det mesta inte vill välja om. För dem är just 

kontinuiteten, att de får träffa samma person under en lång tid 

en nödvändighet för att de ska må bra.  

 

Stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

Stöd och service till personer med funktionsnedsättning är ett 

område som har visat underskott, om än minskat, under åren. 

Det är angeläget att tillgodose framför allt behovet av 

bostäder, för här saknas tillräckligt antal och valfrihet i 

boendeformer.  

 

Vänsterpartiet föreslår utökade satsningar på detta område, 

exempelvis hemtjänst, dagverksamhet och ökad kvalitet i 

verksamheterna. 

 

För människor med missbruksproblem och psykiatriska 

problem behövs också 

budgetförstärkningar för att motverka våld i nära relationer, 

hjälp att komma ur missbruk och förbättrade livsvillkor för 

psykiskt sköra, som idag har en mycket låg medelålder. Även 

för de här kategorierna fattas bostäder, och det är mycket 

angeläget att detta åtgärdas. Utförsäljningarna av bostäder, ett 

nästan obefintligt byggande (och det som byggs är enbart dyra 

bostadsrätter) medverkar alla som omständigheter som gör det 

svårare att hitta bostäder till utsatta människor. Men vi måste 

lyckas med det.  
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Ekonomiskt bistånd 

Vänsterpartiet håller fast vid kravet om att människor som 

lever av försörjningsstöd ska få SL-kort inom normen. Även 

dator bör ingå i normen. Både möjligheten att ta sig fram rent 

fysiskt och att ha tillgång till information via internet ger 

förutsättningar för att ta sig ur den beroendesituation man har 

hamnat i. Det är särskilt viktigt för barnfamiljer.   

 

Vi anser också att budgeten för ekonomiskt bistånd strängt 

taget borde vara separat eftersom detta är lagstadgade stöd och 

det kommer att drabba andra verksamheter när behovet ökar. 

 

Miljö 

Innerstadens största miljöfråga är avgasutsläpp från 

biltrafiken. För att så småningom uppnå en bilfri innerstad 

föreslår vi att följande gator blir bilfria: Drottninggatan- 

Norrtullsgatan fram till Norrtull, Odengatan mellan S:t 

Eriksgatan och Dalagatan, där biltrafiken flyttas till 

Karlbergsvägen, samt Luntmakargatan. Denna gamla gata, 

med Vasastans äldsta bebyggelse, blir en gågata – ett bilfritt 

alternativ till Sveavägen, senare även Rörstrandsgatan, 

Roslagsgatan och Surbrunnsgatan. City skulle omgående 

kunna göras fri från privatbilism och hyresrätter kunna byggas 

på P-hustomterna. 

Miljövänlig sophantering ska ske genom krav på 

fastighetsägarna att tillhandahålla miljöutrymmen för 

sopsortering. 

 

I övrigt hänvisar vi den intresserade till Vänsterpartiets 

budgetreservation i kommunfullmäktige, där våra 

stadsövergripande SDN- satsningar finns beskrivna. 

 

Särskilt uttalande 

Ordförande Alexandra Östback (M) lämna tillsammans 

med majoriteten följande särskilda uttalande som förord i 

Verksamhetsplan 2014: 

Norrmalm ska präglas av hög valfrihet, kvalitet och en budget 

i balans. De avgörande besluten ska fattas av Stockholmarna 

själva, oavsett om det gäller val av barnomsorg, vård- och 

omsorgsboende eller andra välfärdstjänster. I 

verksamhetsplanen för 2014 genomför Alliansen satsningar 

inom samtliga verksamhetsområden. Norrmalmsborna ska 

kunna känna sig trygga med den service som erbjuds. 

Välfärdstjänsterna ska levereras med stor lyhördhet för 

medborgarens önskemål och behov. Alla välfärdstjänster - 
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oavsett utförare - ska hålla hög kvalitet. Därför ska vi fortsätta 

att utveckla och förstärka kvaliteten.  

 

Norrmalms förskolor rankas högt i staden. En viktig anledning 

är vår höga andel utbildade förskollärare. Vi vill fortsätta 

arbetet med att attrahera förskollärare för att upprätthålla en 

hög pedagogisk kvalitet. De pedagogiska miljöerna i förskolan 

ska förbättras under året. Barnomsorgsgarantin ska hållas och 

antalet förskoleplatser ska anpassas efter behovet. Planeringen 

av förskoleverksamheten i Hagastaden fortgår. En rejäl 

lässatsning genomförs under 2014 i förskolan.  

 

Norrmalms äldre ska ges goda förutsättningar att leva ett så 

självständigt och innehållsrikt liv som möjligt. Engagerade 

och utbildade medarbetare ska möta de äldre på deras villkor. 

Varje individ är en unik person med rätt att få sina individuella 

behov tillgodosedda. I samband med biståndsbedömning 

kommer ökad hänsyn att tas till de äldres ålder, otrygghet samt 

sociala situation. Under 2014 införs successivt en modell för 

fördjupad kvalitetsuppföljning med målet att stärka 

kvalitetsutvecklingen inom äldreomsorgen. Satsningarna på 

omsorgen om personer med demens fortsätter. 

Värdighetsgarantier införs för att öka äldres 

självbestämmande, inflytande och valfrihet.  

 

Norrmalm ska vara en trygg stadsdel att vistas i oavsett plats 

eller tid på dygnet. Trygghetssatsningen Forum Plattan som 

initierades under 2013 fortsätter under 2014. Målet är att öka 

tryggheten och säkerheten för unga på Sergels Torg. Genom 

regelbundna trygghetsvandringar i samverkan med 

medborgare, föreningar och närpolis kan vi aktivt arbeta med 

att öka tryggheten. Förbättrad belysning i parker och mörka 

platser är ett viktigt sätt att öka den upplevda tryggheten. 

Särskilda insatser ska även genomföras för att minska äldres 

utsatthet och förebygga brott mot äldre.  

 

Alla som kan arbeta ska ges förutsättningar att göra det utifrån 

sin egen förmåga. Vi satsar stort på att erbjuda feriearbete till 

ungdomar som ett led i att underlätta försörjning. Feriearbete 

ska även erbjudas på vinterlov. Arbetet med att minska antalet 

bidragshushåll fortlöper.  

 

Omsorgen om personer med funktionsnedsättning ska präglas 

av respekt och den enskilda personens möjlighet att leva ett så 

självständigt liv som möjligt ska stå i centrum. Behovet av 
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bostäder med stöd och service till personer med 

funktionsnedsättning är stort och arbetet med att skapa nya 

bostäder är högt prioriterat. 

 

Norrmalms parker ska vara välskötta, trygga och tillgängliga. 

Under 2014 kommer Norrmalms lokala parkplan att 

uppdateras. Upprustningen av kvartersparken Blåkråkan 

färdigställs. Upprustningen av Vanadislundens nedre lekplats 

påbörjas. Parkerna ska vara tillgängliga under alla årstider. 

Vinteraktiviteter beaktas. Plaskdammen i Tegnérlunden får 

utökade öppettider vid fint väder. Bellevueparken återställs 

efter arbetet med Norra länken och parken får förbättrad 

belysning och en upprustad entré. Norrmalmsbornas 

delaktighet i stadens utveckling är viktig. Det ska därför vara 

enkelt att föra fram idéer och synpunkter. Vi satsar på 

idédriven stadsutveckling och medborgarnas idéer om hur 

staden ska utvecklas ska tas tillvara.  

Medborgarförslag är ett viktigt verktyg. Norrmalmsborna är 

varmt välkomna till nämndens möten för att samtala med oss 

politiker och dela med sig av åsikter.  

 

  ______________________ 
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§ 9 Förslag till revidering av riktlinjer för 
bidrag till lokala föreningar och 
organisationer. 
Dnr 1.1.-614/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Riktlinjerna för bidrag till lokala föreningar och 

organisationer godkänns.   

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 19 november 2013. 

 

Norrmalms stadsdelsnämnd antog år 2003 riktlinjer för bidrag 

till lokala föreningar och organisationer. Förvaltningen har nu 

gjort en revidering av riktlinjerna.  

 

De allmänna förutsättningarna och grundläggande villkoren 

för att kunna beviljas bidrag har inte förändrats. Några 

ändringar har heller inte gjorts vad gäller vilka föreningar och 

organisationer som kan beviljas bidrag. I syfte att öka 

läsbarheten har en del rent språkliga ändringar gjorts. Utöver 

detta har ansökningsblanketterna förenklats och ansökan 

kommer fortsättningsvis att kunna göras elektroniskt.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

  ______________________ 
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§ 10 Vanadislundens nedre lekplats, 
godkännande av program och 
genomförande 
Dnr 3.1.-660/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner programmet och 

genomförandet av förnyelsen av Vanadislundens nedre 

lekplats. 

 

2. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag 

att fatta beslut i genomförandeskedet inom godkänd 

budget för projektet. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 25 november 2013. 

 

Besökstrycket på Vanadislundens nedre lekplats är högt och 

det väntas öka ytterligare i takt med att staden växer. Lek- 

platsens popularitet innebär att ytskikt och lekredskap behöver 

ses över och att en genomgripande upprustning är angelägen. 

 

Förnyelsen av Vanadislundens nedre lekplats tillhör stadsdels-

nämndområdets prioriterade parkprojekt. Nycklade medel har 

använts i programarbetet och centrala investeringsmedel har 

beviljats för genomförandet. 

 

Målet med en förnyelse av lekplatsen är att skapa en hållbar 

och spännande lekmiljö med en egen identitet. Lekplatsen ska 

vara trygg och tillgänglig, ges en bättre avskärmning mot 

Sveavägen och en uppdelning i mindre rum. Målbilden är 

framtagen tidigt i programarbetet med utgångspunkt i 

genomförd dialog med allmänheten och analys av platsen. 

Parallellt med programmets framtagande har en grovkalkyl för 

förnyelsen gjorts och ett genomförande beräknas till 8,5 

miljoner. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

  ______________________ 
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§ 11 Genomförandeärende av förskolor 
och bostäder för personer med 
funktionsnedsättning i Hagastaden 
delområde A, kvarter 2-3. 
Dnr 2.6.-525/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

genomförande av förskolor och bostäder för personer med 

funktionsnedsättning i Hagastaden detaljplan 1, kvarter 2-3 

i enlighet med detta tjänsteutlåtande. 

2. Stadsdelsnämnden begär godkännande hos 

kommunstyrelsens ekonomiutskott för inrättande av 

förskolor och bostäder för personer med 

funktionsnedsättning i Hagastaden detaljplan 1, kvarter 2-3 

enligt detta tjänsteutlåtande.  

3. Stadsdelsnämnden ansöker om stimulansbidrag för 

startkostnader från kommunstyrelsens ekonomiutskott om 

500 tkr för en servicebostadsenhet. 

4. Stadsdelsnämnden begär hyresmedgivande hos 

Kommunstyrelsens ekonomiutskott för beräknad hyra 

enligt detta tjänsteutlåtande. 

5. Stadsdelsnämnden uppdrar åt fastighetsnämnden att 

förvärva lokaler och bostäder samt att upplåta dessa åt 

Norrmalms stadsdelsförvaltning enligt detta 

tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 25 november 2013. 

 

Stadsdelsnämnden godkände i april 2013 ett inriktningsärende 

för inrättande av förskolor samt bostäder för personer med 

funktionsnedsättning i Hagastaden enligt detaljplan 1, kvarter 

2 till 6. Detta genomförandeärende rör inrättande av förskolor 

samt bostäder för personer med funktionsnedsättning i de två 

första bostadskvarteren i Hagastaden detaljplan 1, kvarter 2 

och 3 med beräknad första inflyttning hösten 2017. 

 

Förvaltningen ser att lokalerna som ska användas för de fyra 

första förskolorna behöver vara i en sammanhängande yta och 

två förskolor bör ligga samman i ett kvarter. Fyra förskolor 

läggs därför i kvarter 2 och 3. 



Norrmalms stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

Sida 35 (55) 2013-12-12 

 

 

 

Norrmalms 

stadsdelsförvaltning 

Administrativa avdelningen 

 

Tulegatan 13 

Box 3128, 103 62 Stockholm 

Telefon 08-508 09 014 

Växel 08-508 09 000 

stockholm.se 

 

 

I kvarter 2 och 3 planeras en servicebostadsenhet med 12 

lägenheter samt en lokal för gemenskap och personal. I de 

därpå följande tre bostadskvarteren planeras ytterligare två 

liknande enheter. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

  ______________________ 
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§ 12 Strategi för miljöbilar och drivmedel - 
för ett fossilfritt Stockholm - remiss från 
Kommunstyrelsen 
Dnr 1.5.1.-566/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1. Remissen besvaras med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart.  

 

Ledamöterna Shadi Larsson och Barbro Borg (MP) samt 

ledamoten Åsa Tillberg (V) reserverade sig mot beslutet.  

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 15 november 2013. 

 

Kommunfullmäktige fastslog i stadens budget för 2009 att 

Stockholm ska vara fritt från fossila bränslen år 2050. I 

budgeten för 2012 fick miljö- och hälsoskyddsnämnden i 

uppdrag att ta fram en färdplan som visar hur detta kan 

uppnås; Färdplan för ett fossilfritt Stockholm, som 

behandlades av stadsdelsnämnden i juni 2013.  

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har nu tagit fram en strategi 

som preciserar dels vad som behövs för att omsätta och nå 

Stockholms stads mål i Miljöprogram 2012- 2015 för 

förnybara drivmedel, dels vad som behövs för att åstadkomma 

den utveckling av fordon och drivmedel som förslaget till 

Färdplan för ett fossilfritt Stockholm pekat ut som 

nödvändiga. Förvaltningen är positiv till den föreslagna 

strategin som är ambitiös och visar nödvändiga insatser för att 

Stockholm ska fortsätta att vara en miljöbilsstad i världsklass.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Ledamoten Shadi Larsson (MP) lade fram ett förslag till beslut 

och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med detta.  
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Ledamoten Åsa Tillberg (V) lade fram ett förslag till beslut 

och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med detta.  

 

Beslutsgång 

Ordförande Alexandra Östback (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att stadsdelsnämnden hade beslutat i 

enlighet med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Reservationer 

Ledamöterna Shadi Larsson och Barbro Borg (MP) ansåg 

att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:  

Besluta att 

1. Föreslå Kommunfullmäktige att anta ”Strategi för 

miljöbilar och drivmedel” 

2. Verka för att miljöbilsdefinitionen skärps till förslaget i 

strategins bilaga 2 med nedanstående förändringar 

3. Godkänna redovisningen av uppdraget i budgeten 2013 

om att ta fram förslag på incitament för supermiljöbilar 

inom parkeringsområdet 

4. Översända förslaget till strategi för miljöbilar och 

drivmedel till utredningen om en fossil fordonsflotta 

5. I övrigt anföra följande: 

  

Trots att en politik för minskad trafik är kärnan i ett 

fossilbränslefritt Stockholm är det av stor vikt att få en 

fungerande strategi för att fasa ut fossila drivmedel i 

kvarvarande fordon.  Det är tydligt att det behövs långsiktiga 

och tydlig incitament för gå från fossildrivet till förnybart och 

de ekonomiska incitamenten måste bli starkare för att vi ska 

nå de uppsatta målen. Detta återspeglas även i Stockholms 

stads egna uppföljningar. Det är av stor vikt att Stockholm 

stad tillsammans med andra större städer driver frågan på ett 

nationellt plan för att få till stånd förändrade nationella 

regelverk (skatter och lagar) som gynnar miljöfordon och 

förnybara drivmedel enligt strategin. Vi anser därför att 

Miljöförvaltningen ska få i uppdrag att driva denna fråga 

tillsammans med Göteborg och Malmö. 

 

Den obegränsade tillgången till förnybara drivmedel (skog, 

jordbruk, biogas och el) kan diskuteras. I en värld med en 

ökande befolkning, en växande ekonomi och ett tilltagande 

intresse av att byta ut fossila råvaror mot förnybara ökar 

konkurrensen om biomassa. Redan nu bedöms planetära 

gränsvärden överskridas inte bara för klimat utan också för 

förlust av biologisk mångfald och för omvandling av kväve – 

två miljöaspekter som är direkt kopplade till biomassa. Det är 

därför av största vikt att ha en plan för hur olika energislag bör 
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användas oh att vi redan nu börjar bygga ut infrastrukturen för 

exempelvis egen produktion av biogas och egenproducerad el. 

Staden måste sluta gynna en ökad privatbilism. 

 

Att underlätta för bilpooler i Stockholm, vilket diskuteras i 

strategin skulle kunna vara ett sätt att minska antalet bilar. 

Lämpliga platser kan vara vid kommunala nämnder och bolag 

där bilpoolerna under dagtid kan utnyttjas av stadens anställda. 

Även utan att driva en kommunal bilpool kan kommunen 

underlätta för bilpoolsföretag genom att upplåta mark för 

parkering och laddinfrastruktur för elbilspooler. Vi ställer oss 

mycket positiva till ett system liknande det som finns i Paris 

(Autolib). De omlastningscentraler för exempelvis varubilar 

(som t.ex. finns med i Färdplan för ett fossilfritt Stockholm 

2050) bör utrustas med laddinfrastruktur och ellastbilar kan 

upphandlas för leveranser i staden. Vi anser också att det är 

viktigt att staden inför ett antal snabbladdningsstationer för 

taxibilar, men även för privatbilister som går över till elbil. 

 

Förslaget till skärpning av den nationella miljöbilsdefinitionen 

(bilaga 2) bör ändras så att utsläppskraven inte på samma sätt 

baseras på tjänstevikt. Vi anser att en övre gräns för CO2-

utsläpp ska införas där bilen, oavsett vikt, inte längre kan vara 

en miljöbil. Vi ställer oss även tveksamma till att fordon som 

helt drivs av fossila bränslen (bensin eller diesel) ska 

involveras i en framtida miljöbilsdefinition då dessa bilar på 

sikt behöver fasas ut för att uppnå en fossilfri bilflotta. 

 

Arbetet med de olika punkterna måste påbörjas snarast. 

Strategin är just en strategi och de olika punkterna måste 

därför fastställas och tidsättas. Det är också av vikt att 

åtgärderna finansieras för att målen ska kunna uppnås. 

 

Ledamoten Åsa Tillberg (V) ansåg att stadsdelsnämnden 

skulle ha beslutat att:  

i huvudsak tillstyrka förvaltningens förslag. Och därutöver 

anföra följande; 

att målet ska vara ett Stockholm fritt från fossila bränslen år 

2030, konkreta delmål för vart fjärde år och en kraftig höjning 

av trängselskatten. 

 

Miljöbilar finns inte 

I uttrycket ”miljöbil” ligger en värdering med pedagogisk 

poäng. Men egentligen finns inga miljöbilar. Att få fram all 

metall och plast i bilarna orsakar oönskade föroreningar för 

både klimatet och miljön. Förvisso motsägelsefullt kommer vi 

dock att använda ordet miljöbil nedan. Att energiskt driva 

kravet på max 95 gram CO2 (koldioxid) per körd kilometer är 
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ett steg i rätt riktning om än med en ton av dubbelmoral. Om 

du under rusningstid tar bilen till jobbet i innerstan och då kör 

1,5 mil så blir utsläppet av CO2 tur och retur jobbet säkerligen 

över 3 kilo, om bilen ”bara” släpper ut 95 gram koldioxid per 

kilometer.  

 

Bilåkandet måste minska 

Förvånande nog avstår Miljö- och hälsoskyddsnämnden att 

driva det naturliga kravet på minskad biltrafik. På ett ställe 

hyser nämnden dock en from förhoppning om att bilpooler kan 

minska bilåkandet. Uttrycket ”fossilfritt” är inte detsamma 

som att bilbränslen har noll utsläpp av CO2. Etanol är ett 

exempel på detta. I förhållande till levererad energi är 

utsläppen från etanolbränslet E85 relativt höga.  

 

Elbilen ännu ingen lösning 

Det finns skäl att vara avvaktande till bilar drivna av el från 

batterier, som ju är både dyra och tunga. Konsekvenser för 

miljö och klimat från gruvbrytning, tillverkning och eventuell 

deponi kan vara ytterst allvarliga. En analys av detta är 

nödvändigt. Samtidigt bör experter undersöka om det finns 

tillräckligt med metaller för alla dessa miljoner batterier. Att 

dessa har begränsad livslängd gör inte saken bättre. Om 

dessutom elen kommer från olje- och koleldade kraftverk blir 

faktiskt miljöelbilen en klimatbov. Tyvärr har en ändrad 

lagstiftning ökat förbränning av kol i våra kraftvärmeverk, 

som bland annat producerar el.    

 

Fossila bränslen avvecklade till 2030  

Vårt mål är ett Stockholm år 2030 ska vara fritt från utsläpp 

från fossila bränslen för bilar. Vi vill ha konkreta delmål för 

vart fjärde år. En kraftig höjning av trängselskatten är en 

effektiv åtgärd, som snabbt kan komma på plats. Biogas och 

eko-diesel av tallolja är de nu mest miljö- och klimatvänliga 

bränslena. De är gjorda på organiska avfall (tallolja är en rest 

från pappersindustrin). Båda dessa bränslen är energieffektiva.  

 

En annan sida av saken är att samtidigt som Stockholms stad 

lägger ner ett omfattande arbete för att få den egna 

fordonsparken miljövänlig har valfrihetssystemet - bland annat 

inom hemtjänsten - bidragit till ett kraftigt utsläppsökning. 

Den organisationen som valts, med ett stort antal utförare, 

innebär ett kaotiskt transportarbete som mångdubblats jämfört 

om man har hemtjänsten i kommunal regi och kan planera 
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verksamheten rationellt så att de flesta brukare befinner sig 

inom gångavstånd.  

 

Detta påvisas i en utredning av Trafikverket, "Valfrihet och 

transporter i hemtjänsten" (Vägverket, 2013-03-25), som 

undersökte konsekvenserna för transportarbetet när en viss 

andel av hemtjänstuppdragen läggs ut på privat entreprenad.  

 

Utredningen visar bland annat att med flera utförare inom 

hemtjänsten blir det längre körsträckor, mer arbetstid bakom 

ratten, försämrad trafiksäkerhet och ökad miljöpåverkan.  

Hemtjänsten i en kommun är den verksamhet som använder 

sig i särklass av flest personbilar och kör flest mil. Man kan 

givetvis minska körsträckan kraftigt med hjälp av logistik i 

verksamhetsplaneringen. Men logistiskt gäller generellt att ju 

fler utförare som ska dela på ett visst antal leveranser/besök, 

desto svårare att skapa effektiva rutter. Stordriftsfördelarna 

inom transportlogistiken är tydliga. Med många ineffektiva 

rutter blir de sammanlagda körsträckorna längre.   

 

Slutsatsen är att ett återtagande av hemtjänsten i egen regi 

skulle vara en utmärkt miljöinsats.  

 

 

  ______________________ 

 

  

http://publikationswebbutik.vv.se/upload/5498/2010_29_valfrihet_och_transporter_i_hemtjansten.pdf
http://publikationswebbutik.vv.se/upload/5498/2010_29_valfrihet_och_transporter_i_hemtjansten.pdf
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§ 13 Motion om etiska riktlinjer för 
utförare inom vård och omsorg – remiss 
från Kommunstyrelsen 
Dnr 1.5.1.-596/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

Vice ordförande Anita Lindskog m.fl. (S) reserverade sig mot 

beslutet.  

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 18 november 2013. 

 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl. a. Norrmalms 

stadsdelsnämnd med anledning av en motion från Tara Twana 

(S), som yrkar att Stockholms stad ska ta fram etiska riktlinjer 

för utförare inom vård och omsorg och att staden utreder om 

dagens ersättningsnivåer är tillräckliga för att bedriva vård och 

omsorg av god kvalitet. 

 

En nationell etisk plattform utreds för närvarande tillsammans 

med arbetsgivar-, bransch- och fackliga organisationer inom 

vård och omsorg. Förvaltningen anser att staden i nuläget inte 

behöver en egen etisk plattform för utförare inom vård och 

omsorg. 

 

Ersättningsnivåerna för stadens utförare inom vård och 

omsorg kommer att höjas den 1 januari 2014 och ett nytt 

ersättnings-system kommer att införas. Förvaltningen anser 

inte att det finns behov av ytterligare utredning av 

ersättningsnivåerna. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Vice ordförande Anita Lindskog (S) lade fram ett förslag till 

beslut och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i 

enlighet med detta.  
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Beslutsgång 

Ordförande Alexandra Östback (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att stadsdelsnämnden hade beslutat i 

enlighet med stadsdelsförvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Vice ordförande Anita Lindskog m.fl. (S) ansåg att 

stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:  

Bifalla motionen. 

Motionen behandlar ett för oss socialdemokrater viktigt 

område. Förutsättningar för en god vård och omsorg om de 

äldre. I motionen behandlas ett flertal områden såsom 

kvaliteten i hemtjänsten, anställningsförhållande som inte ens 

har kollektivliknande avtal. Stora prisskillnader i 

boendeformer jämfört olika kommuner med olika ambitioner 

på kvalitet och trygghet i boende.  

Skrivelsen mynnar ut i ett förslag som innebär att man inom 

staden skapar en etisk plattform som reglerar 

meddelandefrihet, anställningsvillkor, ekonomisk insyn osv.  

Vi stödjer motionen fullt ut och föreslås att den antas i sin 

helhet. 

  ______________________ 
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§ 14 Överenskommelse om 
ärendehantering avseende hemlösa 
mellan kommunerna i Stockholms län – 
remiss från Kommunstyrelsen 
Dnr 1.5.1.-611/2013  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 18 november2013. 

 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Norrmalms 

stadsdelsnämnd med anledning av förslag till 

överenskommelse mellan länets kommuner när det gäller 

hantering av ärenden som rör hemlösa.  

 

Förvaltningen är positiv till den föreslagna 

överenskommelsen. Det är bra att man förtydligat 

kommunernas ansvar och kraven på samverkan kommunerna 

emellan. Många hemlösa rör sig mellan kommunerna och den 

föreslagna överenskommelsen minskar risken för att det 

enskilde ”faller mellan stolarna” och därmed inte får sina 

behov av stöd och hjälp tillgodosedda.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

  ______________________ 
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§ 15 Riktlinjer för idéburen 
stadsförbättring – remiss från 
kommunstyrelsen 
Dnr 1.5.3.-666/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

Vice ordförande Anita Lindskog m.fl. (S) och ledamöterna 

Shadi Larsson och Barbro Borg (MP) lämnade särskilda 

uttalanden. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 17 november 2013. 

 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Norrmalms 

stadsdelsnämnd med anledning av ett förslag till riktlinjer för 

idéburen stadsförbättring. 

 

Idéburen stadsförbättring innebär att staden ska ta tillvara 

förslag som inkommer till nämnder och styrelser i dialog med 

stockholmarna. Målet är att använda stadsrummet mer genom 

att staden öppnar upp förbisedda delar av stadsmiljön och 

skapar trygghet, försköning och en mer upplevelserik stad. 

 

Förvaltningen är i stort positiv till riktlinjerna, men anser att 

tydligare organisation och rutiner behöver tas fram för 

hantering av idéerna, så att stockholmaren får ett så bra och 

enhetligt bemötande från staden som möjligt. 

 

Förvaltningen anser vidare att medel för idéburen 

stadsförbättring ska finnas i en central pott i stadens budget, 

där stadens nämnder och styrelser ges möjlighet att ansöka om 

medel.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  
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Särskilda uttalanden 

Vice ordförande Anita Lindskog (S) lämnade följande 

särskilda uttalande:  

Vi instämmer i förvaltningens yttrande i remissförslaget och 

lämnar härmed följande yttrande: 

Remissen behandlar hur idéer från medborgarna ska tas 

tillvara. Vi anser att detta är ett efterlängtat förslag för hur 

medborgarnas idéer ska kunna lotsas genom stadens ibland 

komplicerade organisation och beslutsnivåer. För att den 

lokala demokratin ska kunna fungera krävs att medborgarnas 

förslag behandlas enhetligt och inte styckas upp på olika 

nämnder och styrelser. Vi instämmer också i förvaltningens 

förslag att det behöver sättas av en central pott för att detta ska 

fungera. Vi anser att riktlinjerna i remissen även skulle kunna 

användas inom flera verksamhetsområden. 

 

Ledamöterna Shadi Larsson och Barbro Borg (MP) 

lämnade följande särskilda uttalande: 

När medborgarna skall delta i och komma med oberoende 

bidrag till stadsutvecklingen behöver det vara tydligt vart man 

bör vända sig. Det är det inte idag. I själva verket finns det 

ingenstans att vända sig med förslag i ett mycket stort 

spektrum av frågor. 

 

Stadsdelsnämnd och -förvaltning har redan i uppdrag att föra 

dialog med invånarna, men för att medborgarförslag 

överhuvudtaget skall behandlas krävs tyvärr att de ligger inom 

stadsdelsnämndens verksamhetsområde. Flera av de bästa 

förslag som passerat vår nämnd har fallit på just det villkoret. 

Alternativet att öppna alla styrelser och nämnder för 

medborgarförslag torde bli svårnavigerat och oöverskådligt 

och alternativet att skapa en ny central enhet för 

medborgarförslag förefaller oss onödigt centraliserat, avlägset 

från invånarna. 

 

I uppräkningen av vägledande principer för arbetet med 

idéburen stadsförbättring, saknar vi en av de viktigaste. 

Subsidiaritetsprincipen: att beslut skall fattas på lägsta 

ändamålsenliga nivå. Märk väl, den ändamålsenligaste nivån 

kan lika gärna vara överstatliga avtal (gemensamma 

fiskekvoter för att ta ett aktuellt exempel) som beslut på den 

lokala stadsdelsnämndens parkmiljöavdelning 

Vi anser att stadsdelsnämnder både genom sitt redan pågående 

arbete, och genom sin kontakt med andra myndigheter är väl 

lämpade att förmedla medborgarnas myndighetskontakter. 

Stadsdelnämnden kan behandla vissa ärenden själva. De 

ärenden som inte faller inom stadsdelsförvaltningens 

kompetens eller verksamhetsområde kan den skicka vidare till 
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lämplig fackförvaltning, för att efter svar eller åtgärd 

återkoppla till medborgaren. 

 

Tanken att söka extra medel från en gemensam fond förefaller 

oss utmärkt, särskilt när det gäller projekt som innebär 

samarbete över flera förvaltningar och styrelser. 

 

  ______________________ 
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§ 16 Ändringar i reglemente för 
kommunstyrelsen, servicenämnden, 
socialnämnden, stadsdelsnämnderna och 
valnämnden – remiss från 
kommunstyrelsen 
Dnr 1.5.1.-667/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 21 november 2013. 

 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Norrmalms 

stadsdelsnämnd med anledning av förslag till ändringar i 

reglemente för kommunstyrelsen, servicenämnden, 

socialnämnden, stadsdelsnämnderna och valnämnden. 

 

Förvaltningen har inga synpunkter på förslaget och de 

ändringar som rör stadsdelsnämnderna. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

  ______________________ 
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§ 17 Tillägg till detaljplan för Geten 25 i 
stadsdelen Vasastaden - remiss från 
stadsbyggnadskontoret 
Dnr 1.5.3.-671/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1. Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 21 november 2013. 

 

Stadsbyggnadskontoret har inbjudit till samråd om förslag till 

tillägg till detaljplan för Geten 25. Syftet med planändringen 

är att den förskoleverksamhet som idag finns på fastigheten får 

stöd i detaljplanen. 

 

Förvaltningen är positiv till planförslaget. Den förskole-

verksamhet som idag finns på fastigheten får stöd i 

detaljplanen, vilket innebär att verksamheten har möjlighet att 

få permanent bygglov. Det innebär dessutom att en ny 

förskolegård kan anordnas, vilket är mycket välbehövligt då 

den nuvarande gården endast rymmer 10-12 barn åt gången. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

  ______________________ 
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§ 18 Alkoholserveringstillstånd i 
restaurang Grace Hotel - remiss från 
socialförvaltningen 
Dnr 1.5.2.-651/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1. Ansökan om alkoholserveringstillstånd på restaurang 

Grace Hotel tillstyrks.  

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 15 november 2013. 

 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan 

om alkoholserveringstillstånd på restaurang Grace Hotel. 

Förvaltningen föreslår att ansökan tillstyrks. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

  ______________________ 
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§ 19 Alkoholserveringstillstånd i 
restaurang Italiano - remiss från 
socialförvaltningen 
Dnr 1.5.2.-689/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Ansökan om alkoholserveringstillstånd på restaurang 

Italiano till allmänheten mellan kl. 11:00-01:00 

måndag – söndag inomhus och mellan kl. 11:00-01:00 

måndag-söndag utomhus tillstyrks. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 26 november 2013. 

 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan 

om alkoholserveringstillstånd på restaurang Italiano. 

Förvaltningen föreslår att ansökan tillstyrks. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

 

  ______________________ 
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§ 20 Anmälan av inkomna och upprättade 
handlingar 
 

Stadsdelsnämndens beslut 

 

Anmälan läggs till handlingarna 

 

Nedanstående handlingar anmäldes: 

1. Yttrande till arbetsmiljöverket om brister i arbetsmiljön på 

Vasen, Attendo Sverige AB. Dnr 1.4.-599/2013 

2. Beslut från kammarrätten om att inte meddela 

prövningstillstånd angående hantering av ärende av 

medborgarförslag. Dnr 1.2.4.-388/2013 

3. Uppföljning från Äldreförvaltningen av Dalahöjdens vård- 

och omsorgsboende Dnr 1.6.-659/2013 

4. Revisionsrapport om kommunala uppföljningsansvaret för 

ungdomar 16-19 år. Dnr 1.6.-687/2013 

5. Uttalande från Synskadades Riksförbund. Dnr 1.6.-

655/2013 

6. Återkopplingen från Länsrapport 2012 gällande: ANDT-

förebyggande arbete (alkohol, narkotika, dopning, tobak, 

tillståndsprövning och tillsyn enligt alkohollagen, tillsyn 

enligt tobakslagen) Dokid 35540 

7. Protokollsutdrag § 21 från kommunfullmäktiges 

sammanträde den 11 november 2013 om "Kultur i 

ögonhöjd - för, med och av barn och unga, program för 

barn- och ungdomskultur 2014-2016" Dnr. 1.5.1.-150/2013 

8. Protokollsutdrag § 20 från kommunstyrelsens sammanträde 

den 13 november 2013 om uppföljning av budget 2013 - 

Tetrialrapport 2 med delårsbokslut per den 31 augusti 2013 

m.fl. ärenden. Dokid 35622 

9. Protokollsutdrag från socialnämndens tillståndsutskott nr 

10/2013 den 2013-10-10. 

10. Protokollsutdrag och tjänsteutlåtande från Miljö- och 

hälsoskyddsnämndens sammanträde onsdagen den 30:e 

oktober 2013, §7 " Vattenprovtagning från stockholms 

strandbad - resultat från sommaren 2013 

Miljöförvaltningens redovisning" Dnr 1.6.-645/2013 

 

  ______________________ 
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§ 21 Anmälan av beslut fattade enligt 
delegation 
 

Stadsdelsnämndens beslut 

 

Anmälan läggs till handlingarna 

 

Nedanstående beslut anmäldes: 

 

Beslut Besluts-
fattare 

Besluts-
datum 

Ev. dnr 

Beslut om 

nedskrivningar/avskrivningar av 

fordringar i bokföringen 

Christina 

Jedestav 
2013-10-29  

Tillstyrkt remiss avseende ansökan 

om restaurangkasinotillstånd (Black 

Jack, 1 bord) på Soft Bar & Kök. 

Malmskillnadsgatan 40 

Bengt-Enar 

Andersson 
2013-11-14 

1.4-

422/2013 

Tillstyrkt remiss avseende ansökan 

om alkoholserveringstillstånd 

mellan KL: 11:00-01:00 måndag 

till söndag på Comfort Hotel, 

Kungsbron 1  

Johanna 

Engman 

2013-11-22 1.5.2-

635/2013 

Tillstyrkt remiss avseende ansökan 

om Värdeautomater (3st) på Lion 

Bar Sveavägen 74 

Bengt-Enar 

Andersson 

2013-11-20 1.4-

220/2013 

Tillstyrkt remiss avsende ansökan 

om alkoholserveringstillstånd 

mellan kl 11:00-01:00i restaurang 

SJ AB Lounge, Centralstation, 

Centralplan.  

Johanna 

Engman 

2013-11-22 1.5.2-

650/2013 

Tillstyrkt remiss avseende ansökan 

om Värdeautomater 2st på Aveny 

Kök & Bar Kungsgatan 15                                          

Bengt-Enar 

Andersson 

2013-11-20 1.4-

360/2013 

 

 

  ______________________ 
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§ 22 Ekonomisk månadsuppföljning för 
oktober med prognos för år 2013 
Dnr 1.2.1.-71/2013 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Ärendet läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat den 9 december 2013. 

 

Månadsprognosen bygger på periodiserat utfall t.o.m. 

november 2013 samt en bedömning av kostnaderna och 

intäkterna för december. Totalt prognostiseras ett överskott 

om 5,3 mnkr före och om 4 mnkr efter resultatöverföringar.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med 

stadsdelsförvaltningens förslag.  

   

  ______________________ 
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§ 23 Protokoll från stadsdelsnämndens 
pensionärsråd 
 

Stadsdelsnämndens beslut 

  

Protokollet läggs till handlingarna. 

 

Protokoll fört vid sammanträde vid Norrmalms pensionärsråd 

9 december 2013 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta att lägga protokollet till 

handlingarna. 

 

  ______________________ 

  



Norrmalms stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

Sida 55 (55) 2013-12-12 

 

 

 

Norrmalms 

stadsdelsförvaltning 

Administrativa avdelningen 

 

Tulegatan 13 

Box 3128, 103 62 Stockholm 

Telefon 08-508 09 014 

Växel 08-508 09 000 

stockholm.se 

 

§ 24 Protokoll från Norrmalms råd för 
funktionshinderfrågor 
 

Stadsdelsnämndens beslut 

  

Protokollet läggs till handlingarna. 

 

Protokoll fört vid sammanträde vid Norrmalms råd för 

funktionshinderfrågor 9 december 2013 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Alexandra Östback (M) föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta att lägga protokollet till 

handlingarna. 

 

  ______________________ 

 


